
Silkeborg Kommune

Søvej 1, 8600 Silkeborg

Tif.: 8970 1000

Seniorrådet
Beslutningsprotokol

16-12-2021 09:00
Kongensbro Kro

Afbud fra:

Lene Jensen

Stedfortrædere:

Medlemmer af udvalget:

Formand Erling Prang
NæstformandAlice Lemming

Sven Møller Jensen
Hans-Jørgen Hørning
Steen Konradsen
Greta Haagen Jensen
Katrine Nyholm
Lene Jensen
Ann Rosendal



Side 2

Indholdsfortegnelse

1 (Offentlig) Godkendelse af dagsorden................................................................................................3

2 (Offentlig) Konst. sundheds- og omsorgschef Steffen Brun deltager i mødet ...............4

3 (Offentlig) Overdragelse til det nye seniorråd ...............................................................................7

4 (Offentlig) Evalueringsmøde med Sundheds- og Ældreudvalget ..........................................9

5 (Offentlig) Orientering fra Sundheds- og Ældreudvalget........................................................11

6 (Offentlig) Orientering til og fra medlemmerne ..........................................................................13

7 (Offentlig) Eventuelt..................................................................................................................................15



Side 3

1 (Offentlig) Godkendelse af dagsorden

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Godkendt.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen



Side 4

2 (Offentlig) Konst. sundheds- og omsorgschef Steffen 

Brun deltager i mødet

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Steffen Brun orienterede om tilsyn på plejecentre og i hjemmeplejen.

Kommunale tilsyn på plejecentre er tidligere foretaget af en ekstern samarbejdspartner. 

Sundheds- og Ældreudvalget har netop besluttet, at man skal fortsætte med denne model.

Styrelsen for Patientsikkerhed foretager ældretilsyn og sundhedsfaglige tilsyn. 

Ældretilsyn (foretages efter serviceloven) har fokus på, hvordan borgerne oplever kvaliteten i 

den pleje, de får og deres muligheder for at trives. Tilsynet skal bidrage til læring og udvikling 

af de social- og plejefaglige indsatser på ældreområdet. 

Sundhedsfagligt tilsyn (foretages efter sundhedsloven). Det sundhedsfaglige tilsyn skal bidrage 

til at sikre patientsikkerheden og patienternes rettigheder, f.eks. vedrørende journalføring og 

medicinhåndtering. Derudover skal tilsynet understøtte læring på f.eks. plejecentre og i 

hjemmeplejen.

Et tilsyn kan være varslet, uanmeldt og eller reaktivt. Reaktive tilsyn er tilsyn som foretages 

på baggrund af f.eks. bekymringshenvendelser.

De netop udførte tilsyn resulterede i følgende: 

Lysbro plejecenter – mindre problemer med anbefalinger til forbedringer

Gudenågruppen – ældretilsyn – større problemer med krav til forbedringer

Kjellerup område Vest – kritiske problemer med påbud
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Gødvad plejecenter – større problemer med påbud

Alderslyst-Voel – mindre problemer

Sundheds- og Omsorgsafdelingen har lavet handleplaner på baggrund af rapporterne.  

Resultatet er, at dokumentationen ikke er fyldestgørende, og påbuddene handler mest om 

håndtering af medicin. Der var ingen anmærkning på instrukser, anmærkningerne gik på, at 

instrukserne skulle følges. 

Påbuddene gælder, indtil Styrelsen for Patientsikkerhed har vurderet, at der er rettet op på 

fejlene. 

Alle journaler (ca. 125) i Hjemmeplejen Kjellerup Vest er gennemgået af sundhedsfagligt 

personale og er nu i orden.

Seniorrådet foreslår, at der ansættes mere personale på fuld tid. 

Steffen Brun: Der er store udfordringer med at skaffe faglært personale på plejecentrene og i 

hjemmeplejen. Hvis personalet skal ansættes på fuld tid, vil der være udfordringer med at 

dække de perioder i døgnet, hvor der er brug for flere medarbejdere. Der arbejdes på at finde 

en model, så flere medarbejdere ansættes på fuld tid. 

Seniorrådet får en del henvendelser fra pårørende, der oplever, at borgerne ikke får den hjælp 

og pleje på plejecentrene, de har krav på. Seniorrådet modtager endvidere kritik af ledelserne, 

bla. at de ikke er synlige og tilgængelige. 

Seniorrådet: Håber der er fokus på, borgerne får den pleje, de har ret til. Det er uværdigt for 

borgerne, når det ikke sker. 

Steffen Brun: Gennemførelsen af besparelserne på ældreområdet: 

Den eneste besparelse, der ikke er gennemført, er på køkkenområdet. Besparelsen i budget 

2021 var 4,5 mio. kr. I budgetaftalen 2022 har man fået 3 mio. kr., og der skal dermed findes 

besparelser på 1,5 mio. kr., det er man i gang med.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen
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Beskrivelse af sagen

Kl. 09.15

Steffen Brun blev forhindret i at deltage i sidste møde, derfor er der lavet en ny aftale.

Steffen Brun orienterer om tilsyn på plejecentre og i hjemmeplejen. Endvidere vil han 

orientere om status på, hvor langt man er med at gennemføre de besluttede besparelser på 

ældreområdet.
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3 (Offentlig) Overdragelse til det nye seniorråd

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Seniorrådet har i valgperioden nedsat arbejdsgrupper med forskellige emner, f.eks. 

seniorboliger, med god effekt.

En god ide vil være at finde en model, således at f.eks. dialogmøderne mellem seniorråd og 

Ældreudvalget kan foregå mere aktivt og i dialog med alle udvalgsmedlemmer. 

Forslag om at Seniorrådet arbejder på, at aldersgrænsen, der er fastsat i lovgivningen, ændres 

til f.eks. pensionsalderen som er 67 år, i stedet for som nu 60 år. 

Forslag om at Facebook og Instragram bruges mere målrettet.

Vigtigt at have for øje at Seniorrådets medlemmer er valgt for hele kommunen og ikke kun for 

de områder, medlemmerne bor i. 

Seniorrådet har i valgperioden afholdt 8 borgermøder rundt i kommunen. Borgermøderne blev 

afholdt med stort fremmøde og stor succes. Herudover har seniorrådet været medarrangør af 

en festlig sammenkomst for alle 60+ årige i Silkeborg Kommune. Det var restmidler fra en arv 

til ældre i Silkeborg, der finansierede sammenkomsten. Sammenkomsten var en stor succes 

med levende musik, kaffe og kage og andre aktiviteter. Der var planlagt 4 borgermøder i 

2020, disse blev udskudt til 2021 pga. corona situationen og senere aflyst.  

Seniorrådet havde planlagt udgivelse af endnu et blad for seniorer, udgivelsen blev aflyst pga. 

coronasituationen. 

Seniorrådet vil viderebringe følgende til det nye seniorrådet:

Der bør findes en model, således at f.eks. dialogmøderne mellem Seniorråd og Ældreudvalget 

kan foregå mere aktivt og i dialog med alle udvalgsmedlemmer. 
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Forslag om at Seniorrådet arbejder på, at aldersgrænsen, der er fastsat i lovgivningen, ændres 

til f.eks. pensionsalderen som er 67 år, i stedet for som nu 60 år. 

Forslag om, at Facebook og Instragram bruges mere målrettet.

Vigtigt at have for øje at Seniorrådets medlemmer er valgt for hele kommunen og ikke kun for 

de områder, medlemmerne bor i.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen

Beskrivelse af sagen

På møde 25. november 2021 blev det besluttet at overdrage følgende til det nye Seniorråd:

1. At Seniorrådet skal være mere aktiv på de digitale platforme.

2. Det kan overvejes, om der skal der gøres mere for den yngre del af den aldersgruppe, 

Seniorrådet repræsenterer.

3. At det nye Seniorråd i løbet af den første tid tager kontakt til det nye Ældreudvalg med 

forslag om at lave en aftale om det fremtidige samarbejde mellem Ældreudvalget og 

Seniorrådet. 

Har medlemmerne andre ting, de ønsker bliver overdraget til det nye råd?
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4 (Offentlig) Evalueringsmøde med Sundheds- og 

Ældreudvalget

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Erling Prang og Greta Haagen Jensen fortalte om evalueringsmødet med Sundheds- og 

Ældreudvalget.

Sundheds- og Ældreudvalget har været glade for samarbejdet. Der var ros til  høringssvarene. 

Den ændrede kontaktpersonordning på plejecentre fra Seniorrådet er ikke blevet sendt til 

orientering i Sundheds- og Ældreudvalget, det opfordrer Seniorrådet til sker i det ny 

Ældreudvalg. 

Seniorrådet fortalte, at det er svært for rådet at være vidne til de besparelser, der er foretaget 

på ældreområdet i perioden. 

Sundheds- og Ældreudvalget nævnte også, at Seniorrådet kunne være mere målrettede og 

opmærksomme på den måde, Seniorrådet præsenterer opslag på deres facebookside.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen
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Beskrivelse af sagen

Orientering fra evalueringsmøde med Sundheds- og Ældreudvalget 1. december 2021.
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5 (Offentlig) Orientering fra Sundheds- og Ældreudvalget

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Sag om overlevering fra Sundheds- og Ældreudvalget til de 2 nye udvalg er godt beskrevet. 

Fårvang Ældrecenter – man påregner indflytning 1. februar 2022. 

Sven Møller Jensen fortæller, at Fårvang Ældrecenter har udfordringer med at rekruttere 

personale til de 12 nye boliger, der tages i brug i februar 2022.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen

Beskrivelse af sagen

Orientering fra Sundheds- og Ældreudvalgets møde 1. december 2021. 
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Bilag

1 (Godkendelse af ramme for indhold i overleveringssagen til kommende fagudvalg - 9317868)

2 (Sundheds- og Ældreudvalgets overlevering til nyt fagudvalg 2021 - 9333378)

3 (Beslutning om at uanmeldte kommunale tilsyn på plejecentre og i hjemmeplejen varetages af ekstern leverandør -

9332957)

4 (Orientering om opfølgning på udvalgsmål for bevilling 73 - Sundhed og Ældre pr. 31.10.2021 - 9291792)

5 (Målopfølgning for bevilling 73 - Sundhed og Ældre pr. 31.10.2021 - 9291741)

6 (Orientering om budgetopfølgning pr. 31. oktober 2021 - 9330370)

7 (Budgetopfølgning pr. 31. oktober 2021 - 9327858)

8 (Godkendelse af fordeling af aktivitetstilskud i henhold til Servicelovens § 79 for 2022 - 9325564)

9 (Samlet opgørelse 2022 - Venneforeninger, Pensionistforeninger m.v. - 9307641)

10 (Venneforeninger 2022 - Oversigt over ansøgninger samt indstilling om aktivitetstilskud - 9324351)

11 (Pensionistforeninger 2022 - Oversigt over ansøgninger samt indstilling om aktivitetstilskud - 9324402)

12 (Andre foreninger 2022 - Oversigt over ansøgninger samt indstilling om aktivitetstilskud - 9324709)

13 (Drøftelse af anvendelse af 7 mio. kr. til styrkelse af den sygeplejefaglige indsats givet i Budgetaftalen 2022 -

9332305)

14 (Orientering om status på udarbejdelse af handleplan for plejecentrenes køkkener og madtilbud - 9332307)

15 (Orientering om status på om- og nybygning af Fårvang Ældrecenter - 9331229)
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6 (Offentlig) Orientering til og fra medlemmerne

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Erling Prang har været til 70 års jubilæum på Bakkegården.

Sven Møller Jensen har besøgt Karolinelundscentret, hvor der er kommet ny leder. Han har 

gjort sig tanker om organiseringen af venneforeningerne i forbindelse med, at venneforeningen

på Karolinelundscentret er nedlagt. Sven Møller Jensen mener ikke, at man behøver at 

organisere sig i en venneforening, man kan vælge at være frivillig på plejecentrene. Håber at 

det kan være en model, man kan bruge på Karolinelundscentret. 

Hans-Jørgen Hørning: Venneforeningerne laver arrangementer, hvorimod de frivillige er der for 

de enkelte beboere på plejecentrene.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen
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7 (Offentlig) Eventuelt

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Erling Prang takkede for 4 gode år med Seniorrådet. Der har været en god stemning, og der 

har været et meget godt samarbejde, hvilket de øvrige medlemmer var enige i.

Hermed afslutter Seniorrådet deres valgperiode.

Ej til stede

Skriv navn på medlemmer, som ikke er til stede. Hvis alle er til stede: Sæt ét punktum.

Tidligere beslutninger

…

Sagen
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